
RO.0012.2.3.2022          

Protokół Nr 34/2022 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          

i Transportu Rady Gminy Brańsk 
w dniu 20 kwietnia 2022 r. 

 
   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane 
przez: Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym 
porządkiem posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Analiza projektów uchwał pod obrady XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 

opinii w tej sprawie. 
4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 i trwało do godz. 1027, (w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, ul. Rynek 8) 
                                                                                                                 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 
Budownictwa  i Transportu, stan członków – ośmiu– obecnych siedmiu: 
Radni obecni: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 
2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 
3. Marek Kadłubowski   Członek Komisji 
4. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 
5. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 
6. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 
7. Grażyna Płonowska  Członek Komisji 

 
Radni nieobecni:  

1. Franciszek Bolesta   Członek Komisji 
Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Monika Falkowska    Zastępca Wójta 
2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
3. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ad.1 Posiedzeniu Komisji RGOBiT przewodniczył Pan Marek Brzozowski 
Przewodniczący Komisji, który otworzył posiedzenie powitał przybyłych członków Komisji 
oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 
prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, opinii itp.  
 
Ad. 2 Przewodniczący odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków Komisji  
o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał pod 
głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja w głosowaniu 



jawnym głosami 7 –„za”, „przeciw” -0, „wstrzymujących” -0 porządek posiedzenia przyjęła                 
jednogłośnie w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącego Komisji. 
 
Ad. 3 Analiza projektów uchwał pod obrady XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk: 
(Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 317/2022 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 20 kwietnia 2022r. w sprawie projektów uchwał pod obrady XXVIII sesji 
Rady Gminy Brańsk): 
 

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok: 
uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik 
Gminy 

 
Radny Pan Witold Sierocki zapytał, czy wszystkie środki finansowe, które wpłynęły 
zostaną wydane w tej samej wysokości?. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to, co stanowi dofinansowanie przeznaczone jest na 
zadanie inwestycyjne, np.: przebudowa drogi Brzeźnica-Popławy finansowana jest 50% 
na 50%. Planowane są wydatki na drogę w kwocie 2 452 000,00zł a gmina dostaje 
dofinansowanie w kwocie 1. 226.000,00zł. Natomiast podatek akcyzowy, granty, dodatki 
osłonowe, czy Fundusz Pomocy, znajdują się po jednej i drugiej stronie: dochodu                   
i wydatku w tej samej wysokości. 
 
Radna Pani Anna Żero zapytała czy cały odcinek drogi Brzeźnica - Popławy zostanie 
wykonany, czy tylko fragment? 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że cały odcinek drogi 
zostanie wykonany. 
Sekretarz Gminy dopowiedziała, że od kolonistów do drogi powiatowej. 
 
Radna Pani Anna Żero zapytała o zmniejszenie dochodów o 600.000zł ze sprzedaży 
nieruchomości w Mniu, czy coś zmieniło się w tej sprawie? 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że trzy razy był 
ogłaszany przetarg, nikt nie przystąpił do przetargu, nie ma chętnych, więc na razie nie 
będą ogłaszane kolejne przetargi. 
 
Radna Pani Anna Żero zapytała o Program Operacyjny Polska Cyfrowa 2014-2020 na 
który gmina otrzymała grant w wysokości 27 500,-zł, co w ramach tego Programu będzie 
zrealizowane, czy jakieś szkolenia dla dzieci, kto to będzie realizował i jak to będzie 
przebiegało? 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, że wnioski składali rodzice, środki finansowe są 
przeznaczone na zakup sprzętu (laptopów/tabletów dla dzieci). 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał odnośnie wydatków w kwocie 35 000,-zł na 
wykonanie wjazdów w pasie drogi gminnej w m. Pruszanka Baranki, czy to zadanie 
będzie realizowane z Funduszu Sołeckiego?  
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że to zadanie będzie 
realizowane z budżetu gminy, tj. zakup materiałów. 



 
Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, czy wjazdy gmina będzie układać? 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że tak gmina będzie 
układać. 
 
Radna Pani Elżbieta Moczulska zapytała, czy gmina systematycznie po kolei „robi” 
wszystkie wsie, jak to jest, czy tylko która wieś chce? 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska udzieliła odpowiedzi, że jakiś czas temu (może 
2 lata), wieś Pruszanka - Baranki złożyła podanie na wykonanie wjazdów i dopiero teraz 
to zadanie będzie realizowane. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zapytała, czy to zadanie było 
ujęte w gminnym budżecie, ponieważ radni mieli pilnować wydatków, aby nowych zadań 
nie wprowadzać? 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że tak, „to jest przenoszone z utrzymania” – bieżących 
środków. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski stwierdził, czyli mieszkańcy złożyli podanie i Pan Wójt 
będzie realizował. 
 
Wobec zakończenia dyskusji nad zmianami w budżecie gminy, Przewodniczący obrad 
poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 rok.  
Komisja RGOBiT  w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Brańsk na lata 2022-2025 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań 
na lata 2022-2030: uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Anna 
Wiśniewska Skarbnik Gminy. 

 
Radny Pan Marek Kadłubowski stwierdził, „czyli na drogę Brzeźnica - Popławy trzeba 
kredyt brać?” 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że tak, bo 50% środków finansowych gmina dostanie a 50% 
gmina musi dołożyć środków własnych, a że nie ma  ich w tym momencie i nie ma                 
z czego „uszczknąć”, więc trzeba zaciągnąć kredyt. Drugi ubytek w dochodach,                    
to  600.000zł, które gmina planowała osiągnąć ze sprzedaży nieruchomości w Mniu. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zaznaczył że wcześniej była mowa, iż środki finansowe 
zwrócone z Urzędu Marszałkowskiego, miały iść na dofinansowanie inwestycji,                     
w związku z tym zapytał, czy one już wpłynęły i czy są rozdysponowane? 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego wpłynęły     
w ubiegłym roku, są w nadwyżce budżetowej a nadwyżką budżetową pokrywany jest 
bieżący deficyt, czyli wydatki bieżącego roku. 
 



Następnie Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał o drogę Brzeźnica – Popławy, czy 
wniosek był  składany na drogę betonową? 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska potwierdziła, że tak. 
 
Dalej Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał, kto będzie wykonywał drogę, gmina, czy 
jakaś firma zewnętrzna i jakie będą koszty? 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, że gmina na pewno nie będzie „robiła”, bo nie może 
sama sobie „robić”.  
 
Radny Pan Marek Kadłubowski stwierdził, „więc trzeba będzie ogłaszać przetarg                     
i przechodzić procedurę?” 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska potwierdziła, że tak. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski ponownie zapytał jakie będą koszty, czy już ktoś 
policzył, o ile drożej to wyniesie? 
 
Przewodniczący Komisji Pan Marek Brzozowski poinformował, że na początku gdy 
ruszano z betonowaniem dróg, były wyliczane koszty, z których wynikało, że wynajęcie 
firmy zewnętrznej kosztuje dwa razy drożej. 
 
Radny Pan Marek Kadłubowski zaproponował rozważenie wzięcia pod uwagę innej 
możliwości niż zlecenie firmie zewnętrznej, może wykonanie zadania przez Spółkę 
Gminną, aby było taniej i gminy nie zadłużać. 
 
Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że trwają prace nad 
rozszerzeniem działalności Spółki Gminnej, aby mogła przystępować do przetargu, 
realna możliwość istnieje, trzeba będzie tylko uzyskać pozwolenie na budowę,                    
bo planowane jest wybudowanie drogi w systemie „Zaprojektuj, wybuduj”. 
 
Wobec zakończenia dyskusji nad zmianami  w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

3) projekt uchwały  w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Brańsk na rok 2022”: uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani 
Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy 

 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

4)  projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Brańsk: uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła    Pani 
Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy 

 



Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

5)  projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi: uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika 
Falkowska Zastępca Wójta Gminy. 

 
   Przewodniczący Komisji RGOBiT Pan Marek Brzozowski wskazał na nieprecyzyjne 
zapisy Regulaminu, odnośnie gromadzenia i składowania odpadów na nieruchomości. 
Zaproponował dodać podpunkt w sprawie wyznaczenia strefy odbioru z prywatnej 
posesji, wówczas właściciel musiałby zabezpieczyć teren tak, żeby przedsiębiorca 
bezpiecznie mógł odebrać śmieci z nieruchomości, ponieważ jeżeli worki wystawiane są 
na chodnikach przy posesji i któryś z nich poniesiony wiatrem uderzy w samochód (przy 
drodze szybkiego ruchu) może być tragedia. 
 
 Pani Monika Falkowska Zastępca Wójta Gminy powiedziała, że do tej pory nie było 
problemów z odbiorem. 

 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  „za” 
7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
6)  projekt uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

strażakom ratownikom ochotniczych straży pożarnych Gminy Brańsk za 
udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu 
 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem 
głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 

   Przewodniczący Komisji RGOBiT Pan Marek Brzozowski poinformował, że zgodnie        
z ustaleniami na poprzedniej Komisji, został opracowany projekt uchwały w sprawie diet 
radnych, z uwzględnieniem pełnionych funkcji, w związku z tym, iż nie wszyscy radni         
w równym stopniu biorą udział w pracach Rady i jej Komisjach. 
 
   W dyskusji nad projektem uchwały, głos zabrali radni: Marek Brzozowski, Grażyna 
Płonowska, Witold Sierocki, Anna Żero, Paweł Wysocki, Marek Kadłubowski, w tym 
Inspektor Biura Rady przedstawiła wyjaśnienia Wojewody w zakresie ustalania diet 
radnym oraz o dodanych do projektu uchwały zapisach mówiących o tym, że dieta 
przysługuje m.in.: 

 pozostałym radnym Rady Gminy, za udział w pracach Rady i komisji, 

  Radnemu, który nie pełni żadnej funkcji w Radzie Gminy i nie jest członkiem 
żadnej komisji Rady Gminy, przysługuje dieta w wysokości obniżonej o 30%             



w stosunku do określonej w § 1. ust.2 pkt 4.(tj.420,00zł, słownie: czterysta 
dwadzieścia złotych), 

 Radny zachowuje prawo do miesięcznego ryczałtu bez potrąceń w przypadku 
braku w danym miesiącu sesji Rady Gminy lub posiedzenia Komisji, do której 
został wybrany”.  

 
Uwag i wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem 
głosów:  „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -1; pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. (projekt uchwały stanowi załącznik do Wniosku Nr 1/2022 Komisji 
RGOBiT w sprawie zgłoszenia projektów uchwał) 

 
  W dalszej części posiedzenia Komisja RGOBiT podjęła dyskusję odnośnie dalszego 
postępowania Rady w związku z odrzuceniem na ostatniej sesji projektu uchwały                 
w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym i wydaną opinią adwokata          
w tej sprawie (kopia wniosku Przewodniczącej Rady Gminy i kopia opinii adwokata            
w załączeniu do oryginału protokołu) 
 
   W opinii adwokat napisał, zgodnie Art. 25 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym mówi, 
że rozwiązanie z radnym stosunku pracy wymaga uprzedniej zgody rady gminy, której 
jest członkiem. W ocenie adwokata przepis wymaga aktywnego wypowiedzenia się przez 
Radę Gminy (w formie uchwały) o wyrażeniu zgody na rozwiązanie stosunku pracy    
radnym lub o odmowie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. Samo 
odrzucenie przez radę Gminy projektu uchwały zaproponowanego przez Komisję SWiP 
obowiązku tego nie realizuje.  Tym samym na kolejnej sesji Rada Gminy Brańsk powinna 
procedować nad uchwałą w sprawie wyrażenia/odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy z radnym i po podjęciu określonej uchwały poinformować o tym 
pracodawcę radnego. 
   W realiach niniejszej sprawy wniosek pracodawcy został już przez Komisję SWiP 
rozpatrzony, stanowisko Komisji  było przedstawione Radzie Gminy z projektem uchwały 
w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym,  stąd brak obowiązku 
dalszego kierowania go do w/w komisji. Natomiast w związku z odrzuceniem projektu 
uchwały Komisji, dalszy projekt uchwały może zostać przygotowany przez inne organy 
posiadające inicjatywę uchwałodawczą zgodnie z § 39 ust. 1 Statutu Gminy Brańsk m.in.: 
Wójt, Przewodniczący Rady, Komisje, Kluby Radnych, radni w liczbie co najmniej 1/4 
ustawowego składu Rady. 
 
   W trakcie dyskusji Komisja ustaliła, sprawę wniosku pracodawcy doprowadzić do 
końca, w związku z tym  grupa radnych, którzy na poprzedniej sesji odrzucili projekt 
uchwały Komisji SWiP o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym, 
wniesie pod obrady najbliższej sesji projekt uchwały z uzasadnieniem w sprawie odmowy 
wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym, natomiast Komisja RGOBiT 
ponownie zgłasza projekt uchwały w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy             
z radnym. 
 



   Komisja RGOBiT w obecności 7 członków podczas głosowania, stosunkiem głosów:  
„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -2; pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały    
w sprawie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. (projekt uchwały stanowi 
załącznik do Wniosku Nr 1/2022 Komisji RGOBiT w sprawie zgłoszenia projektów 
uchwał). 
   Wniosek Nr 1/2022 Komisji RGOBiT w sprawie zgłoszenia projektów uchwał stanowi 
załącznik do oryginału niniejszego protokołu. 
 
   Po analizie wszystkich projektów uchwał Komisja RGOBiT wydała pozytywną Opinię               
Nr 44/2022 w sprawie projektów uchwał pod obrady XXVIII sesji Rady Gminy Brańsk. 
(Opinia stanowi  załącznik do oryginału protokołu Komisji RGOBiT). 
 
Ad. 5 Sprawy bieżące i wolne wnioski: 
 

 Inspektor Biura Rady poinformowała o planowanej sesji na dzień 29 kwietnia 
2022r. 
Radni ustalili sesję na godzinę 9:00. 
 

 Przewodnicząca Rady Gminy zgłosiła problem bezdomnych psów w okolicy wsi 
Popławy. 

Zastępca Wójta poprosiła o formalne zgłoszenie. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał o finał rozmów ze Starostwem w sprawie 
skrzyżowania? 

Zastępca Wójta poinformowała, że Dyrektor PZD nie zajął jeszcze jednoznacznego 
stanowiska, uważa, że tam trzeba wprowadzić zmiany w organizacji ruchu, ale bardziej 
skłania się na „Nie”, oficjalnego pisma jeszcze nie ma. 
 

 Radny Pan Marek Kadłubowski zapytał o drogę Burchaty-Chojewo, czy jakieś 
działania zostały podjęte? 

Zastępca Wójta poinformowała, że na razie gmina realizuje te zadania, które ma ujęte     
w budżecie, jest ich sporo, na które muszą być zaciągane kredyty. Żadne podanie w tej 
sprawie o którą pyta radny nie wpłynęło aczkolwiek budżet jest dość obciążony                        
i w pierwszej kolejności będzie realizowane to, co jest ujęte w budżecie.   
 
Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1027 
zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:       Przewodniczący Komisji RGOBiT 

/-/Alina Adamczyk       /-/Marek Brzozowski                                                                                           

                                                                                            


